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سیلی واقعیت و منطق بازار 
مقابل ادعای ورود به بورس

 

مطرح  پرسپولیس  و  استقلال  درباره  این  روزها  که  بحث هایی 
می شود، آنچه از لا به لای گفت و گوهای مدیران و پیشکسوتان این 
دو باشگاه با نمایندگان مجلس می شنویم، ارتباطی با موقعیت 
و  حرف ها  ندارد.  بورس  به  ورود  آستانه  در  باشگاه  دو  این  فرضی 
پرسپولیس  و  استقلال  اینکه  پایه  بر  هنوز  نظرها  و  نقد  و  بحث ها 
و  ورزش  وزارت  مالکیت  با  گذشته  سال های  تمام  مثل  است  قرار 
خصوصی سازی  از  خبری  هیچ  است.  استوار  شوند،  اداره  جوانان 
تیم  دو  این  واقعیت های  با  وقتی  چون  نیست،  بحث ها  میان 
می روند  یاد  از  خصوصی سازی  و  بورس  ناخودآگاه  شوید،  مواجه 
واقعیت  از  دور  حرف های  و  خیال ها  از  را  تیم  دو  این  بازار  منطق  و 
برای  نمایندگان  کوشش  درباره  بحث هایی  هنوز  می کند.  جدا 
بحث هایی  هنوز  است،  مطرح  تلویزیونی  پخش  حق  پرداخت 
درباره کمک شهرداری به این دو باشگاه به بهانه نشاط اجتماعی 
مرسوم  ادبیات  با  حرف هایی  اینها  همه  و  است  مطرح  شهر  در 
و  بودند  مرسوم  دولتی  فوتبال  در  که  هستند  گذشته  دهه های 
نیاورند.  پدید  تغییری  ایران  در  باشگاهداری  سیاق  در  دهه ها  طی 
خواب  بدون  و  می شود  سرش  بازار  منطق  احتمالًا  که  پروین  علی 
کرده  سعی  دیروز  همین  می زند،  حرف  باشگاه  درباره  خیال  و 
قابلیت  پرسپولیس  و  »استقلال  بگوید:  را  چیزهایی  واقع بینانه 
واگذاری ندارند و دولت باید برای آنها بودجه مجزا در نظر بگیرد. 
به نظرم در شرایط فعلی بهترین راه این است که مجلس و دولت 
بودجه مشخصی برای استقلال و پرسپولیس در نظر بگیرند، چرا 
از  ندارند.  را  خصوصی  بخش  به  واگذاری  قابلیت  تیم ها  این  که 
گرفته  نظر  در  آنها  برای  که  بودجه ای  میلیارد   ۵۰۰-۶۰۰ با  طرفی 
علی  حرف های  کرد.«  اداره  را  آنها  خوبی  به  می توان  می شود 
پروین یک معنا دارد. او نه حتی در لفافه، بلکه واضح می گوید که 
باید خصوصی سازی این دو باشگاه را فراموش کرد. پروین با لحن 
چند  در  و  می زند  حرف  بحث ها  تمام  پایان  و  بودجه  از  خودش 
ایران  فوتبال  در  خصوصی سازی  درباره  بحث ها  آن  تمام  جمله 
واقعی  جریان  دل  از  حرف ها  و  ماجراها  این  می داند.  بی فایده  را 
و  موجود  واقعیت های  بر  مبتنی  می زند،  بیرون  باشگاه  دو  این 
پیش  را  مسیری  پرسپولیس  و  استقلال  رایج.  شعارهای  از  فارغ 
رفته اند که با واگذاری دو ورزشگاه نمی توانند به عنوان دو باشگاه 
آنچنان  ایران  داشته باشند. قیمت ها در فوتبال  حیات  خصوصی 
پول  یک  تنها  که  است  ناسازگار  باشگاه ها  مالی  واقعیت های  با 

بادآورده می تواند پرداخت کننده این ارقام باشد.
مشکلات  با  اخیر  هفته  دو  یکی  همین  در  پرسپولیس  و  استقلال 
در  آنها  بودند.  مواجه  باشگاه  دو  این  شأن  از  دور  و  جدی  اقتصادی 
می رسد  جایی  به  کار  و  وامانده اند  خود  مربیان  دستمزد  پرداخت 
مطالبات  پرداخت  درباره  جعلی  اخبار  ساعت  به  ساعت  که 
در  استقلال  باشگاه  مدیره  هیأت  رئیس  می شنویم.  مربیان 
دستمزد  که  می دهد  نوید  پی  در  پی  استوری های  با  اینستاگرام 
شفر را پرداخت خواهد کرد و حتی می نویسد که طبق درخواست 
پرداخت  اما  است  مربی  دستمزد  پرداخت  مشغول  هواداران 
باشگاه  تعهد  بلکه  نیست،  هواداران  درخواست  باشگاه  بدهی 
آنها  جیب  از  باشگاه  هزینه های  که  هوادارانی  و  است  استقلال 

پرداخت می شود، چرا باید زیر منت رئیس هیأت مدیره باشند؟
این تنها یک مثال است از جریانی که در باشگاه ها می گذرد و ساز 
باشگاه ها  این  می دهد.  نشان  را  هوادار  با  رابطه  و  اقتصادی  کار  و 
از  منظور  آنکه  مگر  نیستند،  خصوصی سازی  آماده  بینش  این  با 

ورود به بورس ادامه همین آشفتگی ها در حکایتی تازه باشد.

خبر

جلسه فراکسیون ورزش برای 
رفع سریع مشکلات سرخابی ها

 

ــدی فروردیــن، رئیــس فراکســیون ورزش مجلــس  محمدمه
ورزش  فراکســیون  جلســه  خصــوص  در  اســلامی  شــورای 
حضــور  بــا  جلســه  »ایــن  گفــت:  اســلامی  شــورای  مجلــس 
اســتقلال  و  پرســپولیس  باشــگاه  دو  پیشکســوتان  از  تعــدادی 
ســوی  از  مســائلی  و  برگــزار  باشــگاه  دو  ایــن  از  مســئولانی  و 
مــورد  و  شــد  مطــرح  حاضریــن  دیگــر  و  فراکســیون  اعضــای 
زارع  آقــای  ادامــه  »در  کــرد:  تأکیــد  او  گرفــت.«  قــرار  بررســی 
ــه  ــه و بودج ــیون برنام ــو کمیس ــه عض ــال ک ــه فوتب ــئول کمیت مس
ایــن  مشــکلات  رفــع  بودجــه ای  راهکارهــای  هســتند  نیــز 
قــرار  کردنــد.  مطــرح  را  حمایتــی  راهکارهــای  و  باشــگاه  دو 
و  ورزش  وزارت  نماینــده  از  متشــکل  کارگروهــی  ســریعاً  شــد 
جوانــان، نماینــده دولــت و چنــد تــن از نماینــدگان مجلــس 
ــاس  ــر اس ــود. ب ــکیل ش ــگاه تش ــن دو باش ــکلات ای ــع مش ــرای رف ب
می تــوان  خصــوص  ایــن  در  پژوهش هــا  مرکــز  پیشــنهادات 
اعتباراتــی از برخــی منابــع بــرای ایــن دو باشــگاه در نظــر گرفــت 

تــا مشــکلات آنهــا بــا فوریــت برطــرف شــود.«

حضور زنان در رویدادهای 
مردان آسیا، نادر بود

 هراتیان بعد از انتخاب به عنوان نماینده پزشکی 
در لیگ قهرمانان آسیا:

عنوان  به  بار  نخستین  برای  که  هستند  ایرانی  زن  پزشک  دو  حسن میرزایی  بهار  و  هراتیان  زهره 
خواهند  حضور  آسیا  قهرمانان  لیگ  رقابت های  در  دوپینگ  کنترل  افسر  و  پزشکی  نماینده 
داشت. هراتیان در گفت وگو با خبرنگار ایران ورزشی از تجربه ای که در پیش دارد گفت و توضیح 

داد که حضور زنان پزشک ایرانی در رویدادهای فوتبال مردان از چه نظر حائز اهمیت است.
ــح  ــیا توضی ــان آس ــگ قهرمان ــر در لی ــکی حاض ــده پزش ــوان نماین ــه عن ــان ب ــاره انتخاب ت درب

می دهیــد؟
فوتبال  کنفدراسیون  در  زن  پزشک  عنوان  به  حاضر  حال  در  که  ایرانی هایی  تنها  گفت  می توان 
حدود  هم  حسن میرزایی  دکتر  خانم  و  بودم  من   2۰12 سال  از  هستند،  همکاری  به  مشغول  آسیا 
اضافه  داشتند،  ایفمارک  پزشکی  مرکز  در  که  فعالیت هایی  و  دانش  به  توجه  با  که  است  سال  سه 

شده اند. الان از ایران دو نفر هستیم که به این ایونت دعوت شدیم.
شما و خانم حسن میرزایی تنها زنان پزشک حاضر در این مسابقات هستید؟

در  نه،  یا  دارند  حضور  هم  دیگر  کشورهای  از  دیگری  خانم های  آیا  اینکه  درباره  دقیقی  اطلاعات 
اختیار ندارم. فقط می دانم که سه پزشک از ایران دعوت شده اند. آقای دکتر خانلری، دبیر کمیته 

پزشکی فدراسیون فوتبال به همراه من و خانم دکتر حسن میرزایی.
آیا این اتفاق، پیش از این هم رخ داده بود؟

کنم،  تأکید  خیلی  آن  به  پزشکی  یعنی  خودم  تخصصی  حوزه  در  می توانم  که  موضوعی  تنها 
حضور زنان در حوزه پزشکی در ایونت ها یا رویدادهای مردان آسیا، اتفاق نادری بوده است. من 
بتوانند  زنان  تا  کند  بازتر  را  فضا  زمینه  این  در  می خواهد  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  می کنم  فکر 
برای  بتوانند  تجربه  و  اطلاعات  آن  از  و  کنند  کسب  مردان  حرفه ای  فوتبال  در  را  بهتری  تجربه های 

ساختن زیرساخت ها و موفقیت فوتبال زنان استفاده کنند.
شخص شما اما در مسابقات مقدماتی جام جهانی حضور داشتید.

در  چین  و  ایران  بازی  داشتم.  روسیه  جهانی  جام  مقدماتی  در  را  مشابهی  تجربه  من  البته 
دوپینگ  کنترل  افسر  و  فیفا  پزشکی  نماینده  من  می شد،  برگزار  ایران  میزبانی  به  که  مقدماتی 
بودم که در ورزشگاه آزادی حضور داشتم. این اتفاق هم برای من تجربه خوبی بود و هم نادر بود. 
حتی در فیفا هم چنین اتفاقی نادر است و اینکه آسیا بعد از دو سه سال چنین تصمیمی را گرفته 

است، در نوع خود ارزشمند است.
آیا برگزاری مسابقات در شرایط کرونایی، کار شما را سخت تر می کند؟

هم  سخت  واژه  از  حتی  من  است.  سخت تر  بسیار  مسابقات  این  در  ما  کار  گفتید،  که  همانطور 
وزارت  نظر  زیر  مسابقات  که  دلیل  این  به  است.  سخت تر  بسیار  که  دارم  تأکید  و  نمی کنم  استفاده 
برعهده  کار  از  درصد   8۰ از  بیش  واقع  در  نیست.  درگیر   AFC فقط  و  می شود  برگزار  قطر  بهداشت 
اینکه  بر  علاوه  شده.  گرفته  نظر  در  سختگیرانه  بسیار  آنجا  قوانین  و  است  قطر  بهداشت  وزارت 

شده،  محدود  بسیار  بسیار  آمدها  و  رفت 
ما  که  دارد  وجود  هم  لیستی  چک  قطعاً 
می کنیم،  رعایت  خودمان  اینکه  بر  علاوه 
و  بازیکنان  توسط  که  باشیم  داشته  نظارت 
رعایت  بازی ها  برگزاری  عوامل  و  کادرفنی 
از  کاملی  گزارش  باید  اینکه  ضمن  شود. 
باشیم.  مسائل  پیگیر  و  بنویسیم  موارد  این 
ویروس  شیوع  خاطر  به  اینها  همه  بر  علاوه 
ما  وظیفه  انجام  اصلی  حوزه  در  کرونا، 
باید  ما  و  داده  رخ  تغییراتی  دوپینگ،  یعنی 
نمونه گیری  فرآیند  در  را  مختلفی  مسائل 
خودی  به  نمونه گیری  فرآیند  کنیم.  رعایت 
چند  اینکه  و  است  سختگیرانه  بسیار  خود 
قانون جدید هم در زمینه کرونا به آن اضافه 
و  من  و  شده  برابر  چندین  زمینه  این  در  ما  حساسیت  و  دقت  می برد.  بالاتر  را  کار  حساسیت  شود، 
اعتماد  ما  به  هم  ایران  فوتبال  لیگ  موفق  برگزاری  تجربه  اما  داریم  سختی  بسیار  کار  همکارانم 
اطلاعات مان را زیاد کرده و من فکر می کنم ما بتوانیم کمک خیلی زیادی به  به نفس داده و هم 

AFC کنیم.
فعالیت های اخیر شما در انتخاب تان تأثیرگذار بود؟

هماهنگی  هیچ  انتخاب  از  قبل  و  می شویم  محسوب   AFC دوپینگ  کنترل  افسر  حال  هر  به  ما 
خاصی با ما نمی شود. فقط به ما اعلام می شود که آیا در فلان زمان شما آمادگی حضور در رویداد 
را دارید یا نه. از ما نمی پرسند که آیا فعالیت کرده اید یا نه اما با توجه به اینکه فعالیت های مان را 
به طور مرتب به کمیته پزشکی کنفدراسیون فوتبال آسیا و FIFA اعلام می کردیم، آنها در جریان 
نزدیک   FIFA و   AFC با  بسیار  ما  ارتباطات  چون  هستند  داده ایم،  انجام  ایران  در  ما  که  کارهایی 
داریم  ما  است،  جریان  در  شدت  به  پاندمی  که  کشوری  در  هرحال  به  که  می دادند  آنها  و  است 
فعالیت های مان را انجام می دهیم و لیگ مان را برگزار کرده ایم. گزارش هایی که ارسال کردیم، 
برای شان قابل توجه بود. حتی گزارشی هم AFC اخیراً کار کرد راجع به اینکه ما معاینات پیش از 
فصل را شروع کرده ایم. همه اینها در تصمیم  گیری کمیته پزشکی شاید تأثیرگذار بوده است ولی 

من صراحتاً نمی توانم بگویم تأثیر داشته یا نه.
اما می توانم بگویم که در 8 یا 9 سالی که با AFC کار می کنیم، شناخت و اعتمادی  درباره خودم 
به وجود آمده و تمام تلاش مان را در این مدت به کار بسته ایم که این اعتماد از بین نرود. می توان 
ورزشی،  پزشکی  که  بوده  این  تلاشم  تمام  من  اما  دنیاست  کل  زبانزد  ایران  پزشکی  که  گفت 
مخصوصاً پزشکی فوتبال ایران در آسیا مطرح باشد و علاوه بر آن اینکه زنان در این حوزه حضور 
دارند و فعالیت  می کنند، می خواهم برای کسانی که پزشکی فوتبال و اخبار فوتبال ایران را دنبال 

می کنند، جذابیت داشته باشد.
شــما در ســال های اخیــر خیلــی از دیدگاه هــا را دربــاره فعالیــت زنــان در فوتبــال مردانــه 

تغییــر داده ایــد. هدف تــان هــم همیــن بــوده؟
جدا از علاقه مندی شخصی تمام زنانی که در ایفمارک فعالیت می کنند مورد دیگر این است که 
مخصوصاً  و  زنان  مخصوصاً  دارند.  علاقه  فوتبال  به  که  کسانی  برای  باشیم  خوبی  الگوی  باید  ما 
باید  اینکه  بر  علاوه  چون  است  سخت  خیلی  ما  کار  ببینند.  متفاوت تر  که  پزشکی  حوزه  در 
توانمندی های شخصی مان را در سطح حرفه ای حفظ کنیم، باید توانمندی های مان را به عنوان 
حضور  مردان  که  باشیم  داشته  حضور  جایگاهی  در  بتوانیم  تا  بدهیم  نشان  چندین برابر  زن  یک 
دارند. این از ما خیلی انرژی می گیرد اما برای شخص من بسیار ارزشمند است. به هرحال جامعه 
در  همکارانم  همه  و  من  دارد.  افراد  انگیزه  و  امید  به  نیاز  دارد،  خود  در  که  سختی هایی  تمام  با 

ایفمارک تلاش می کنیم تا این انگیزه را در جوانان و زنان تقویت کنیم.

من و همکارانم در لیگ 
قهرمانان آسیا کار بسیار 
سختی داریم اما تجربه 

برگزاری موفق لیگ 
فوتبال ایران هم به ما 

اعتماد به نفس داده و 
هم اطلاعات مان را زیاد 

کرده است


